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Abstract (en)
[origin: US2022118466A1] A rotor nozzle includes a carrier element having an axial bore for supplying a pressurized liquid, a nozzle head rotatably
mounted thereon and rotatably drivable by a hydraulically generated torque. The nozzle head has at least one laterally emerging removal nozzle in
fluid-open communication with the axial bore. The removal nozzle is radially aligned. The nozzle head has at least one laterally emerging, separate
drive nozzle extending at a distance from the radial and, depending on the rotational position of the nozzle head, is in communication with the axial
bore via a through-bore of the carrier element.

Abstract (de)
Eine Rotordüse, mit einem eine Axialbohrung (3) zur Zuführung einer unter Druck stehenden Flüssigkeit aufweisenden Trägerelement (1), einem
darauf drehbar gelagerten und durch ein hydraulisch erzeugtes Drehmoment rotierend antreibbaren Düsenkopf (4), der mindestens eine mit der
Axialbohrung (3) flüssigkeitsoffen in Verbindung stehende, seitlich austretende Abtragsdüse (5) aufweist, ist so ausgebildet, dass die Abtragsdüse
(5) radial ausgerichtet ist und der Düsenkopf (4) mindestens eine seitlich austretende, separate Antriebsdüse (7) aufweist, die mit einem Abstand
(A) zur Radialen (R) verläuft und je nach Rotationsstellung des Düsenkopfs 4 über eine Durchgangsbohrung (9) des Trägerelementes (1) mit der
Axialbohrung (3) verbunden ist.
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